

朝陽科技大學 093學年度第1學期教學大綱
Introduction to Early Childhood Development and Care 嬰幼兒教保概論

當期課號	6350	Course Number	6350
授課教師	林楚欣	Instructor	LIN, CHU SHIN
中文課名	嬰幼兒教保概論	Course Name	Introduction to Early Childhood Development and Care
開課單位	幼兒保育系(二進)三A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在介紹幼兒教保領域的相關議題，讓初進幼保系的學生對本系的專業訓練內容有一基礎的認識，包括幼教史、幼教哲學、幼兒發展理論、教保方法、教保環境、教保課程、嬰幼兒評量、特殊保育、幼保專業倫理等。	Objectives	The purpose of this course is to introduce the primary issues in the field of early childhood care and education (ECCE) to the new learners in this field. The content will include the history, philosophy, methods, environment, curriculum, assessment and evaluation of ECCE, as well as knowledge of child development, special education, and ethics in ECCE.
教材	費妮博士〔黃慧貞譯〕，學前教育，台北，桂冠	Teaching Materials	
成績評量方式	出席與參與 20% 期刊文章心得 20% 期中考 30% 期末報告〔書面與口頭各半〕 30%	Grading	attendance and participation 20%; article critique 20% midterm 30% final project 30%
教師網頁	-		
教學內容	透過閱讀、討論、介紹、參觀、研究等方法，認識嬰幼兒教保的範疇和基本概念，並進一步了解未來嬰幼兒教保的趨勢與自己的角色和責任。	Syllabus	Students will learn the knowledge about the fundamental concepts of early care and education, and its future development by reading, discussion, visiting, and doing research. Also students will be encouraged to examine the role and responsibility of herself/himself.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。